

Rural and Remote 2020

Peter Hutten-Czapski,
MD¹

¹Scientific Editor, CJRM,
Haileybury, ON, Canada

Correspondence to:
Peter Hutten-Czapski,
phc@srpc.ca

A few 1000 years ago, in subjective time, rural doctors were letting patients come to their offices, sit in the waiting room, and then were seen face to face. Even in this before time, it was clear that things were changing.

On 12th March, Canada had 117 cases of Coronavirus disease 2019 (COVID-19), and projections internal to the society were that the Canadian epidemic would peak in 6 weeks at the end of April, just about the time we would be running our annual conference. The SRPC executive met that day and made the painful decision to cancel rural and remote 2020 in Ottawa.

Life accelerated from there. Our office set up a respiratory clinic away from our regular patients. On 18th March, like many of you, it came home to me as I swabbed my first positive COVID patient. Yes, they were young and healthy enough, but they had vulnerable friends and family in the community... in our community. Our local planning accelerated, aided and abetted by the SRPC E-mail list.

The RuralMED listserv grew feral and exploded (what? a 50-post limit!?), we soon learned more about epidemiology, mask design, protected codes, and competing theories about how to best manage COVID patients than I thought possible. Rural health

moved and adjusted quickly, just as the rest of society did. A course cancellation seems a minor thing in the context of all that has happened and is happening, and yet... and yet rural and remote is missed.

While for some rural and remote is admittedly just a conference, for many, many others, it's much more, and it's a homecoming. It's where we rural doctors connect. We learn about what's new, but we are also inspired by what is possible and what could and should be done. We join in a community that is understanding and supportive that celebrates our art and its practitioners. It's where we meet our mentors, colleagues and friends.

To all the people I meet at rural and remote and your families, stay safe. I look forward to seeing you at the rural and remote conference on 22nd-24th April, 2021, in Niagara Falls, Ontario. I anticipate discussions on how the prospects of national licensure have or have not improved. I look forward to learning about how people managed through all this. However, in a way, I most look forward to impassioned debates on trivial matters such as: Is the East or the West going to win the annual hockey rural and remote hockey game? It's pointless to argue it here. Such weighty discussions can be best held in that safe yearly gathering of our rural family - when we meet again.

Received: 26-04-2020 Accepted: 01-05-2020 Published: ***

This is an open access journal, and articles are distributed under the terms of the Creative Commons Attribution-NonCommercial-ShareAlike 4.0 License, which allows others to remix, tweak, and build upon the work non-commercially, as long as appropriate credit is given and the new creations are licensed under the identical terms.

How to cite this article: Hutten-Czapski P. Rural and remote 2020. Can J Rural Med 2020;3:95-6.

Access this article online

Quick Response Code:



Website:
www.cjrm.ca

DOI:
10.4103/CJRM.CJRM_33_20

Conférence 2020 en région

*Peter Hutten-Czapowski,
MD¹*

*¹Rédacteur Scientifique,
JCMR, Haileybury (Ont.),
Canada*

*Correspondance:
Peter Hutten-Czapowski,
phc@srpc.ca*

Il y a quelques milliers d'années, en temps subjectif, les médecins des régions rurales laissaient les patients se présenter à leur bureau, s'asseoir dans la salle d'attente puis être vus face à face. Même durant cette période ancienne, il était clair que les choses étaient en train de changer.

Le 12 mars, le Canada comptait 117 cas de COVID-19, et les projections internes communiquées à la société voulaient que l'épidémie canadienne culmine dans 6 semaines à la fin d'avril, juste au moment où notre conférence annuelle aurait lieu. La direction de la SRMC s'est réunie ce jour-là et a pris la difficile décision d'annuler la Conférence 2020 en région rurale et éloignée à Ottawa.

Depuis, la vie s'est déroulée en accéléré. Notre bureau a mis en place une clinique de pneumologie à l'écart de nos patients réguliers. Le 18 mars, comme beaucoup d'entre vous, j'ai réalisé la gravité de la situation lorsque j'ai écouvillonné mon premier patient ayant obtenu un résultat positif pour la COVID-19. Oui, il était jeune et en bonne santé, mais il avait des amis et des proches vulnérables dans la communauté... dans notre communauté. Notre planification locale s'est alors accélérée, avec l'aide de la liste de courriel de la SRMC.

La liste de diffusion ruralMed a explosé (quoi? une limite de 50 publications!?), et on en a vite appris plus que j'aurais pu le croire possible sur l'épidémiologie, la conception des masques, les codes protégés et les théories contradictoires sur la

meilleure façon de prendre en charge les patients atteints de la COVID-19. La santé en région rurale a bougé et s'est ajustée rapidement, tout comme le reste de la société. L'annulation d'un cours semble bien mineure dans le contexte actuel, et quand même... quand même, la Conférence en région rurale et éloignée nous manque.

Alors que pour certains, la Conférence en région rurale et éloignée est, disons-le juste une conférence, pour beaucoup, beaucoup d'autres, elle est beaucoup plus, elle est des retrouvailles. C'est l'endroit où les médecins des régions rurales SE rencontrent. Nous apprenons ce qu'il y a de nouveau, mais nous sommes aussi inspirés par ce qui est possible et ce qui peut et devrait être fait. Nous faisons partie d'une communauté qui nous comprend et nous soutient; qui célèbre notre art et ses praticiens. C'est l'endroit où nous rencontrons nos mentors, nos confrères et consœurs, et nos amis.

J'aimerais dire à toutes les personnes que j'ai rencontrées à la Conférence en région rurale et éloignée et à leur famille de rester en sécurité. J'ai hâte de vous voir à la Conférence en région rurale et éloignée qui aura lieu du 22 au 24 avril 2021 à Niagara Falls en Ontario. J'ai hâte aux discussions sur les chances, meilleures ou non qu'un permis national d'exercer voit le jour.

Il est inutile d'en discuter ici. La meilleure place pour des débats d'une telle importance est durant la sécuritaire réunion annuelle de notre famille rurale—à la prochaine fois.